
Zasedání č. 13 Číslo materiálu:  6/52 

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   14. 9. 2020 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluven: 

Tomáš Klail, Martin Hlavatý, Ing. Lenka Dupalová, Josef Žáček 

 

Luděk Kment, Klára Kocmanová, RNDr. Ivo Šanc, Ing. Karel Macek, Mgr. Jana 

Červená, Milan Krčík 

 

Hosté: Mgr.,Bc. Šnajdr – místostarosta 

Příští jednání:  

 

Návrh usnesení pro RM: 

 

       b e r e   n a  v ě d o m í  zápis z 13. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 14. 9. 2020 

a on-line jednání ze dne 8. 3. 2021 a další  

       

      

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

a) úvod, kontrola zápisu a reakce Rady města 

b) různé 

c) závěr 

 

a) p. Hlavatý přivítal členy komise, proběhla kontrola zápisu z minulé komise 

- Rada města vzala minulý zápis na vědomí 

- uložila OI úkol ke zřízení re-use centra 

 

 

b) různé: 

pí. Dupalová – pochvala pro ligu na ochranu zvířat za rychlou reakci na přemnožení koček 

v Malíně 

- diskuze ohledně cyklostezky Vrchlice 

p. Žáček – se dotazoval na retenční nádrže u hřbitova 

p. Klail – pochválil závlahové vaky u stromů, poukázal, že by se měly častěji doplňovat 

vodou 

 

 

c) Zasedání bylo v 17:00 hodin ukončeno 

d) V období říjen 2020 – březen 2021 probíhalo jednání on-line na základě podnětů 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

3) Reakce rady města: 

Usnesení č. 241/21 k zápisu Komise pro životní prostředí 
Rada města b e r e n a v ě d o m í 

zápis z 13. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 14. 9. 2020 

a on-line jednání ze dne 8. 3. 2021 

 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Zápis ze schůzky členů Komise ŽP 

Datum: 8.3.2021, 19:30-20:20  

Přítomní: Mgr. Vít Šnajdr, Ing. Karel Macek, Tomáš Klail, Mgr. Jana Červená 

Schůzka proběhla v on-line prostředí 

Z diskuze: 

1. Vzhledem k přetrvávající nepříznivé pandemické situaci považujeme on-line setkání za 

vhodná. Lze je realizovat prostřednictvím webového rozhraní MÚ – Gipsy. Jednoduché 

přihlášení, zprostředkování IT oddělením.  

2. Akce „Ukliďme Česko“. Termín 27.3.2021. Byly obeslány osadní výbory. 

3. Kácení a ořezy stromů –Mimo jiné, proběhlo kácení stromořadí zlatolistých jilmů v ulici 

Ostašova. Důvodem byly stížnosti obyvatel (stínění oken, balkonů a blízkost sítí). Příčinou 

nevhodného růstu byl neodborně zvolený ořez spodních větví. Tento kultivar, má být za-

větven až k zemi. Samotné stromořadí, bylo poměrně cennou již náhradní výsadbou a je 

nutné na vhodném místě provést jeho nahrazení. 

Odborné arboristické práce – neprovádí TS, nemají na ně způsobilé pracovníky. 

Upozornění na nevhodně prováděné ořezy tzv. “na hlavu, na babku“ po celém městě. 

Pracovníci TS, nově ponechávají na stromech několik zakrácených výhonů délky přibližně 

0,5m. Členové komise požadují vysvětlení, z jaké důvodu k tomuto postupu dochází? 

Provedený postup povede v budoucnu k velkým řezům, pokud budou při dalším 

pravidelném, za 2-3 roky, tyto již zbytnělé části odstraněny a nyní způsobí menší počet 

nově nasazených výhonů. 

Komisi ŽP zajímá postavení a kompetence p. Šestáka při zadávaní prací společnosti TS. 

4. Nesečené plochy – seznam plánovaných nesečených ploch v příloze. Počet lokalit se může 

změnit. Navrhujeme označení daných prostranství a mediální sdílení (FB Města, KL, web 

Města, spolupráce s OsV). K označení považujme za vhodné zvolit zalaminovaný list papíru 

formátu A4 (rámeček, logo Města, nápis???, termíny sečí, podkladem listu bude sloužit 

vybraný obrázek dětí z MŠ, ZŠ). Organizace soutěže – Mgr. Červená, oslovení ředitelek 

organizací prostřednictvím p. místostarosty, volba vítězných obrázků členy Komise ŽP 

koncem dubna. Zdůvodnění: Dle poptávky p. Šestáka: by cena informační cedule o rozměru 

450x450m odpovídala 531Kč. Vzhledem k možnému poničení a počtu cca 20 ks (12 ploch) 

jde o nákladnou variantu.  

5. Street Art Festival – termín konání 11.-14.8.2021 za finanční podpory Města KH. Členové 

Komise ŽP doporučují Radě Města kontaktovat organizátory a navrhnout konzultaci výběru 

vhodných ploch s městským architektem. Zdůvodnění: Rozsah umělecké tvorby 

v posledních letech stále narůstá, stává se výrazným prvkem a zasahuje do rázu města. 

 

 

 

On – line jednání říjen 2020 – březen 2021 

a) Záměr pana Marcaníka 

Komise pro ŽP konstatuje, že k plánovanému záměru nemá z pohledu ochrany ŽP 

připomínek ( přiložená korespondence z diskuse ) 

b) Označení nesečených ploch 

Město KH vyhlásilo soutěž pro školáky na vytvoření návrhu označení nesečených ploch. 

Jana Červená ještě prohloubí informovanost škol a Klára Kocmanová se nabídla 

k hodnocení návrhů 

c) Křídové moře 

Na základě iniciativy Jany Červené proběhla diskuse a RNDr Šanc zajistil jednání na 

místě s panem Klaudisem z CHKO Blaník. Z jednání na místě vzešla doporučení pro 

CHKO na zajištění budoucnosti útesu 

d) Další náměty pro příští jednání 

- Re-use centrum, nové v Chrudimi, doporučuji návštěvu až to bude možné 



- Proběhlo jednání na nové knihovně, kde KOŽP navrhovala podzemní 

zásobníky dešťové vody – pozitivní zpráva, nádrže jsou v projektu a budou 

realizovány 

 

 

 

Doporučení RM:  

- Komunikovat volbu vhodných ploch v souvislosti s konáním Festivalu Street Art s městským 

architektem. 

- Souhlasit s označením nesečených ploch  

- Sledovat vývoj ochrany útesu v „křídovém moři“ na Kaňku, popřípadě pověřit Odbor ŽP 

dalším jednáním 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

PŘÍLOHA K ZÁMĚRU PANA MARCANÍKA 

 

Komise pro životní prostředí RM Kutná Hora 

 

Věc: stanovisko k záměru p. Marcaníka, Perštejnec 

 

Na komisi se obrátil OV Perštejnec se žádostí o stanovisko k záměru vybudovat „centrum volného 

času“ v katastru Perštejnce. KOŽP si k uvedenému problému nechala ještě předložit část 

projektové dokumentace pro dokreslení záměru. Pan Ivo Šanc navštívil místo a pořídil 

fotodokumentaci. V průběhu proběhla následující mailová korespondence ( nezařazena 

korespondence upřesňující místo záměru). 

Milan Šesták 29.1.: 

Dobrý den, 

osadní výbor Perštejnec prosí komisi pro ŽP  o vyjádření k plánovanému  záměru p. Marcaníka 

k vybudování výletního a klidového místa pro obyvatele Kutné Hory a okolí. V příloze zasílám 

chystaný záměr p. Marcaníka, vyjádření OsV Perštejnec. Komise by se měla vyjádřit 

k plánovanému pronájmu lesních pozemků panu Marcaníkovi. Jedná se o svahovité pozemky 

s větším množstvím souší. Které by byly vytěženy a došlo by k obnově porostu. Smluvně by bylo 

ošetřeno, že veškeré činnosti bude pronajímatel provádět  pouze se souhlasem lesního odborného 

hospodáře. Městské lesy a rybníky, které obhospodařují lesní pozemky v majetku města souhlasí 

s pronájmem pozemků. V případě nejasností mě neváhejte kontaktovat 

Prosím každého člena komise o  své vyjádření do pátku 5.2.2021. Pan Hlavatý by následně sepsal 

vyjádření za komisi. 

 

Jana Červená 29.1.: 

Dobrý den všem, 

děkuji za předání informací a navrhuji schůzku na místě samém. Pokud se budete chtít někdo 

přidat, dejte prosím vědět. Požádala bych p. Hlavatého, zda by se připojil. Myslím, že by bylo dobře 

na místě promluvit s panem predsedou OsV Pernštejnec. 

Děkuji za zvážení a reakce. 

Opatrujte se, Jana Červená 

 

Tomáš Klail, 30.1.: 

Zdravím všechny.    Pokud mám za sebe vyjádřit jakkoli svůj názor na danou situaci, není to 

jednoznačné.  Pana Marcaníka si vážím, je to schopný člověk na svém místě.  Nerad bych mu kazil 

podnikatelský záměr, který už jsem zaslechl cca před dvěma-třemi lety, v souvislosti s jinou 

lokalitou ne tak blízko u KH.  Nápad je to skvělý, je tu nedostatek takových odlehlých míst, kde by 

se dalo slavit cokoli, bez vlivu na soukromí kohokoli, ale na druhou stranu les, i když ne rozlehlý a 

v jakémkoli stavu,  by měl zůstat lesem  a to se vším co k němu patří.  Když už je tam jakási 

"lovecká chata" budiž, ale ta nepředstavuje zdaleka takovou frekvenci osob, aut a dalšího co do 

lesa nepatří, jako záměr naznačuje a tudíž se přikláním spíše k nesouhlasnému stanovisku 

Perštejnských.          S pozdravem:    Tom Klail.  

 

Ivo Šanc, 1.2.: 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

Včera jsem využil krásného zimního počasí a zajel jsem se podívat na inkriminované místo v 

Perštejnci. Pan Marcaník tam vlastní loveckou chatu, kolem které už provedl zemní práce a rozšířil 

prostor, na kterém chce budovat svůj záměr. My se máme vyjádřit k užití, resp. k pronájmu našich 

lesních pozemků, nikoli k záměru samotnému.  Les v okolí chaty je skutečně v nedobrém stavu. 

Kvalitních vzrostlých stromů je tam pomálu (borovice, pár smrků a modřínů, javory a další 

listnáče). Celý les je zarostlý křovím cca 2 – 3 m vysokým. V něm nelze uvažovat o obnově lesa. 

 Výjimkou je nejbližší okolí lovecké chaty, kde je nepatrná část lesa vyčištěna (nejspíš jen na 

pozemku patřícím p. Marcaníkovi) a vypadá „normálně“. 



Pana Marcaníka asi všichni známe. Tom ho charakterizoval výstižně. Nemyslím si, že by jeho 

záměr byl natolik megalomanský, aby zásadně ohrožoval  kvalitu života v Perštejnci. K tomu se 

vyjadřuje stavební úřad. Naše komise, potažmo rada, se mají vyjádřit k pronájmu lesa. 

Je pravda, že vyčištěním a následnou péčí se změní charakter části lesního pozemku a z biotopu 

charakteristického divokým křovním  podrostem se stane „normální“ les. Bylo by nejjednodušší 

pronájem lesa zamítnout, tj. nepohněvat si osadní výbor a dál věc neřešit. Pan Marcaník by i tak 

nejspíš svůj záměr realizoval, jen by v okolí chaty vládlo neprostupné houští a skomírající les. 

Jestliže rada pronájem schválí, tak les nadále zůstane lesem, jen jeho část (celkem se jedná o cca 

1/5 celkové výměry onoho lesního “masivu“) změní charakter z divokého houští na normální 

obnovený les. Zvěř bude mít nadále možnost úkrytu. V další části lesa nejspíš zůstane křoví více 

než dost.  Věřím tomu, že pan Marcaník se bude o les starat tak, jak slibuje. To lze snadno 

kontrolovat. 

Z mého komentáře asi cítíte, že jako radní jsem nakloněn spíše k souhlasu s pronájmem lesa. 

Pokud komise nenajde zásadní důvod k nesouhlasu, tj. pokud komise usoudí, že hodnota 

současného biotopu (křoví) není tak vysoká, aby bylo nutné jej chránit za každou cenu (a to 

nepředpokládám), tak budu v radě hlasovat pro pronájem.  Ten lze samozřejmě zrušit v případě 

problémů. 

Přikládám pár fotek z místa samého. Je z nich patrný charakter lesa, o který se jedná, i charakter 

objektu lovecké chaty a rozsah stávajících úprav terénu. 

Upřímně řečeno si myslím, že obavy osadního výboru z Perštejnce nejsou úplně na místě. 

Připomíná mi to někdejší situaci na Katlově, kdy se vzedmula vlna odporu chatařů proti záměru 

Jakuba Vágnera. Dnes je zřejmé, že podnikání a přístup Jakuba Vágnera mají na podobu Katlova a 

okolí dopad pozitivní. 

Všechny Vás srdečně zdravím a přeji zdravý a slunečný týden. 

Ivo Šanc 

 

Lenka Dupalová, 1.2.: 

Dobrý den, 

souhlasím s pronájmem. Můj názor je stejný jako názor p. Šance.  

S pozdravem, Lenka Dupalová 

 

Karel Macek, 1.2.: 

Dobrý den  

S pronájmem lesních pozemků p. Marcaníkovi slouhlasím. Jak je uvedeno v zadání od Bc. Šestáka - 

smluvně by bylo ošetřeno, že veškeré činnosti bude pronajímatel provádět se souhlasem lesního 

odborného hospodáře. Líbí se mi příměr RNDr. Šance s Katlovem a Jakubem Vágnerem.  Vyjádření 

Ov Perštejnec mi přijde  poněkud přehnané, jak bývá v K. Hoře zvykem - viz kasárna na Žižkově, 

cyklostezka u Páchu a v současné době buňky pro bezdomovce v Sedlci. 

Vzhledem k tomu, že začátek příjezdové cesty je v obci ve vlastnictví několika soukrových 

vlastníků bude nejspíš případně  možné uplatnit nějaké podmínky pro  provoz nemovitosti p. 

Marcaníka - stavební úřad řeší mimo jiné i účel užívání nemovitosti.  

Hezký den všem. Karel Macek 

 

Tomáš Klail 1.2.: 

Ještě jednou zdravím všechny.  Neměl jsem potřebu se vyjadřovat zdlouhavě, tak pouze  doplním 

názor na les.    Les jako takový, je -li ve vlastnictví  města, tedy potažmo v péči  Městských lesů a 

rybníků, by měl být udržován, obnovován a čištěn, dle běžných postupů péče o něj.  To že to tam 

vypadá jak vypadá, je vizitkou hospodáře.     Pronájmem se  asi obnova a údržba urychlí, nicméně 

to stejně  nic nezmění na tom, že celá tato lokalita nebude lesem v pravém slova smyslu, 

minimálně zvýšeným provozem a nárazovým pohybem velkého množství lidí.               Tom  Klail.  

 

Jana Červená 1.2.: 

Dobrý večer, pane doktore, 

děkuji Vám za podrobnou zprávu a fotografie. 

Ani pána ani dané místo neznám. Zitra bych se tam ráda podívala. Až budu mít kompletní obrázek, 

také se vyjádřím. 

Zatím mě jen zaráží, že se k nám dostává žádost o souhlasné stanovisko a na fotce je již vidět 

skrývka zeminy. 

Dobrou noc všem, Jana Červená 

 



Tomáš Klail 1.2.: 

Ahoj.   Jen pro info o tom co jsem zmiňoval v prvním mailu:   Zaslechl jsem tehdy, že něco 

takového co teď rozjíždí na Perštejnci, chtěl dělat někde u Opatovic a taky na pozemcích ve zprávě 

Městských lesů.Asi to nevyšlo .   Je tam nějak zaháčkovanej s Peroutkou či co?     To jak vypadají 

lesy okolo KH v jejich péči je momentálně děs asi by jsme měli na komisi do toho trochu sáhnout, 

jestli to půjde.      Tom.  

 

Martin Hlavatý 2.2. 

Dobrý den všem. Také jsem včera na místo nakoukl a mám pocit, že by bylo dobré, kdyby se 

někdo té lokality zhostil a uvedl ji do lepšího stavu. I když mám osobní negativní zkušenost z 

obdobného zařízení na jiném místě a jiného provozovatele, myslím, že z hlediska ochrany lesa by 

záměr neměl být posuzován negativně. Obecně plánované využití by mělo být ku prospěchu a 

vzhledem ke vzdálenosti od nejbližších stále obydlených domů by asi nemělo dojít ani k rušení. 

Nicméně bych Radě města doporučil, aby první nájem limitoval nějakým časovým úsekem ( třeba 

5 let ) a pak v případě pozitivní zkušenosti prodloužit na delší čas či neomezeně s nějakou 

výpovědní lhůtou. Současně bych Ivo Šance  požádal, aby v Radě upozornil na slabá místa, která 

zde vidím: doprava - vím jak to vypadá, když najíždějí svatby, tou lesní cestou by byl problém se 

vyhýbat, tak provést alespoň nějaký záliv či dva. Druhá věc, která mi nehraje s návštěvami škol v 

místě je veřejné osvětlení, v projektu není a pokud by tam děti chodili třeba v zimě, myslím, že by 

se podél cesty na několika bodech docela hodilo.  

Jinak bych navrhoval ( i vzhledem k došlým názorům ), abychom jako komise pro ŽP neměli k 

záměru námitek. 

Ale ještě počkám do pátku, pak bychom to uzavřeli. Martin 

 

Ivo Šanc 2.2. 

Dobrý den, 

s tou skrývkou to bude asi v pořádku. Ta se odehrává na pozemku pana Marcaníka a lesa se 

netýká. Nevím, jak to tam vypadalo před těmi zemními úpravami, ale něco tam asi stálo už 

předtím, protože tam na jednom místě jsou vidět zbytky zdiva. Na fotce to je trochu vidět v tom 

svislém řezu vpravo od stínu (fotku přikládám ještě jednou). 

Přeji hezký den! I. Šanc 

 

Jana Červená2.2. 

Dobrý večer,  

dnes jsem se byla podívat na pozemku v Perštejnci. Se záměrem souhlasím. V blízkosti lovecké 

chaty je rozsáhlý obývaný areál místně zřejmě označovaný jako Dvůr, jistý provoz a ruch je tam 

tedy přirozený. Ráda bych vyhověla OsV Perštejnec, jejich obavy do jisté míry chápu, ale nelze 

lokalitu "zakonzervovat". O pěkném lese se mluvit nedá. Pokud by šlo smluvně ošetřit i úpravu 

přilehlých částí lesíka (ne proboha kácením), bylo by fajn. Ráda bych i odpověděla panu předsedovi 

OsV Perštejnec, aby se dozvěděl, jak jsme se rozhodovali (místo několik členů komise navštívilo, s 

dokumenty jsme se seznámili, zvážili pohled OsV, ale domníváme se (podle reakcí, to tak vypadá), 

že nově budované místo se může stát cílem návštěvy i místních chatařů či obyvatel. Pořádané akce 

nebudou pravděpodobně pravidelné a pořadatel se musí řídit obecně platnými vyhláškami. - vše 

berte prosím jako návrhy. 

 Velmi se mi líbí návrh p. Hlavatého s podmíněnou dobou pronájmu. 

Pro ty z vás, kteří nemáte čas nebo místo neznáte, také přikládám pár fotek.  

Opatrujte se všichni! 

Jana Červená 

 

Klára Kocmanová 5.2. 

Dobrý den, 

omlouvám se, že se ozývám až dnes  (myslela jsem si, že se k záměru můžeme vyjádřit do pátku 

5.2. včetně a nechala jsem to na poslední chvíli -  příště svou odpověď uspíším).  

Souhlasím se záměrem pana Marcaníka, zejména proto, že věřím tomu, že tato část si zaslouží 

péči, kterou mu p. Marcaník dopřeje.  

Doplním jen, že bych ale byla ráda, aby o záměru proběhla další diskuze s OsV Pernštějnec, za 

účelem nalezení konsenzu (v ideálním případě s plnou projektovou dokumentací a podrobným 

záměrem ze strany p. Marcaníka, aby místní nemuseli mít obavy, co je v sousedství čeká). 

 

Jozef Žáček 5.2. 



Dobrý den. Omlouvám se že svůj názor zasílám až nyní, ale dnes je 5.2. Co se týče pronájmu části 

lesa p. Marcaníkovi problém s tím nemám, ale nesouhlasím s názorem p. Klaila ohledně kritiky 

hospodaření městských lesů na tomto místě. Myslím si že p. Peroutka by rad vysvětlil situaci v 

dané lokalitě. Z mé strany respektuji názory lidí kteří zde bydlí a netroufám si jednoznačně říct že 

jejich obavy nejsou oprávněné. Ani nevím v jakém rozsahu budou akce p. Marcaníka, kterého si 

vážím jako odborníka v gastronomii. S pozdravem Žáček Jozef 

 


